
 1 

           ROMANIA 
   JUDETUL IALOMITA 
CONSILIUL LOCAL BALACIU 
 
 
 

P R O C E S   V E R B A L    
Incheiat astazi 10.12.2015 

 
 

In sedinta ordinară a Consiliului Local Balaciu,la care participă urmatorii consilieri: Bustea 
Vasile – având si functia de viceprimar al comunei, Mereuta Aurelia , Radu Ion,Velicu Victor , 
Sambetianu Viorica,   Toma Gheorghe, Simion Nicoleta, Vataselu Constantin, David Daniel, Soare 
Vasilica. 

A fost absent nemotivat: Dănescu Cristian. 
La sedinta a mai participat : Mihu Cornel- primarul comunei, Trandafir Alexandru Viorel - 

secretarul comunei Balaciu,Andronache Dan-consilier compertiment buget . 
Începând cu punctul 5 de pe ordinea de zi, la şedinta a mai participat si d-nul Sărăţenu Ion- 

şeful postului de politie Balaciu. 
Secretarul comunei informează că perioada de 3 luni pentru care d-nul Toma Gheorghe a fost 

ales preşedinte de şedinţă a încetat începând cu luna octombrie 2015 şi solicită să se facă propuneri 
pentru alegerea unui nou preşedinte de şedinţă. 
 D-na Simion Nicoleta propune pe d-nul Vataselu Constantin.Se supune la vot propunerea şi se 
adoptă cu 10 voturi <pentru> HCL Balaciu nr.20/2015. 

Preşedintele ales preia conducerea sedintei şi dă cuvântul secretarului comunei pentru a da 
citire procesului verbal al şedinţei consiliului local din data de 20.09.2015.Deoarece nu sunt obiectii 
cu privire la conţinutul procesului verbal,acesta se supune votului consilierilor,fiind aprobat cu 10 
voturi <pentru>. 

Preşedintele de sedinţă prezintă spre aprobare proiectul ordinii de zi:  
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului de ocupare a funcţiilor publice pentru 
anul 2016,însoţit de : 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea modalităţilor de înscriere a datelor în registrul 
agricol în perioada 2015-2019,însoţit de : 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

3. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 
2016,însoţit de : 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii termenului de valabilitate a Planului 
Urbanistic General al comunei Balaciu şi a Regulamentului Local de Urbanism aferent 
acestuia,însoţit de : 

  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

5. Proiect de hotărâre privind organizarea structurii de specialitate cu atribuţii în domeniul 
urbanismului,amenajării teritoriului şi autorizării lucrărilor de construcţii în cadrul 
aparatului de specialitate al primarului,însoţit de : 
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  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 
  - iniţiator – primar Mihu Cornel 

6. Proiect de hotărâre privind  rectificarea bugetului local,însoţit de: 
  - raportul compartimentului de resort 
  - raportul comisiei de specialitate 

  - iniţiator – primar Mihu Cornel 
7. . Întrebări şi interpelări 

 Se supune la vot proiectul ordinii de zi, propus de primar,care se aprobă cu 10 voturi 
<pentru>. 
 La punctul 1 al ordinii de zi , initiatorul prezintă proiectul de hotărâre si expunerea de motive.  
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de buget-finante, care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre. 
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului resurse umane care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre şi avizul favorabil al ANFP. 
 Se fac înscrieri la cuvânt. 
 D-na Mereuţă Aurelia arată că atât timp cât există avizul eliberat de A.N.F.P consideră că nu 
sunt probleme şi propune supunerea la vot.  
 Se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă  cu 10 voturi <pentru> HCL Balaciu 
nr.21/2015. 
 La punctul 2 al ordinii de zi , initiatorul prezintă proiectul de hotărâre si expunerea de motive.  
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de buget-finante, care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre. 
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului registrul agricol care avizează 
favorabil proiectul de hotărâre. Face mentiunea că o hotărâre cu acelaşi obiect a fost adoptată de 
consiliul local şi pentru completarea datelor in registrul agricol,pentru perioada 2010-2014.Având în 
vedere multitudinea datelor cuprinse în registrul agricol , prevederile normelor metodologice de 
completarea a acestuia cât şi faptul că numai la sediul primăriei se pot corela datele cu cele din 
registrul anterior cât şi cu cele existente la celelalte compartimente din cadrul primariei, consideră că 
modalitatea de completarea a datelor supusă aprobării consiliului local este cea mai adecvată. 
 Se fac înscrieri la cuvânt. 
 D-na Mereuţă Aurelia solicită clarificări dacă se va utiliza numai această modalitate. 
 Secretarul comunei răspunde că celelalte modalităţi prevătute de lege nu sunt excluse dar 
invitarea la primarie a declaratilor se va face cu precădere pentru persoanele juridice.  
 Deoarece nu mai sunt discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre şi se adoptă  cu 10 
voturi <pentru> HCL Balaciu nr.22/2015. 
 La punctul 3 al ordinii de zi , initiatorul prezintă proiectul de hotărâre si expunerea de motive, 
cu precizarea că acolo unde legiuitorul a stabilit valori ale impozitelor între minim şi maxim nu a făcut 
nicio propunere, lăsând hotărârea  la latitudinea plenului consiliului local.  
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de buget-finante, care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre. 
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului ITL care avizează favorabil proiectul 
de hotărâre şi propune ca votarea proiectului de hotărâre să se facă pe articole şi la final pentru 
întreaga hotărâre. 
 Se fac înscrieri la cuvânt. 
 D-na Sambetianu Viorica propune ca în anexa 1 de la art.1,lit.a) , acolo unde sunt limite între 
minim si maxim, să fie stabilite următoarele valori: 
 1. art.465 alin.2 - rang IV zona A=900 lei 
     -  rang V zona A= 750 lei 
 2. art.465 alin.7 - valorile maxime care sunt identice cu cele din 2015. 
 3. art.470 alin.2 - vehic. înregistrate cu capacit < 4800 cmc – 2 lei/an/200 cmc 
      - vehic. înregistrate cu capacit > 4800 cmc – 4 lei/an/200 cmc 
     -  vehicule fara capacit cilindrică    - 100 lei/an 
 4. art. 481 alin.2,lit.a)= 1% si lit.b) = 2%  
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 Se supune la vot propunerea facută şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 Se supune la vot anexa 1 în ansamblul său şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 D-nul Velicu Victor propune la art.1 lit.b) cota de 0,1% stabilită în comisia de buget. 
 Se supune la vot propunerea facută şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 D-na Sambetianu Viorica propune la art.1,lit.c) cota de 1% 
 Se supune la vot propunerea facută şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 D-na Simion Nicoleta propune la art.1,lit.d) cota de 0,1% 
 Se supune la vot propunerea facută şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 D-na Mereuţă Aurelia propune la art.1,lit.e) cota de 1,3 % la fel ca în 2015. 
 Se supune la vot propunerea facută şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 Se supun la vot lit.f) si g) ale art.1 şi se aprobă cu 10 voturi <pentru> 
 Deoarece nu mai sunt discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre în ansamblu şi se adoptă  
cu 10 voturi <pentru> HCL Balaciu nr.23/2015. 
 La punctul 4 al ordinii de zi , initiatorul prezintă proiectul de hotărâre si expunerea de motive.  
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de buget-finante, care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre. 
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului urbanism care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.Face precizarea că după data initierii proiectului de hotărâre, legislatia a fost 
modificată,respectiv OUG nr.85/2012 a fost modificată prin Legea nr.303/27.11.2015 şi din acest 
motiv se propune ca la art.1 în loc de termenul de 28.08.2017 să fie înscris termenul de 30.12.2018. 
 Deoarece nu sunt discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre cu modificarea propusă de 
compartimentul de urbanism şi se adoptă  cu 10 voturi <pentru> HCL Balaciu nr.24/2015. 
 La punctul 5 al ordinii de zi , initiatorul prezintă proiectul de hotărâre si expunerea de motive.  
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de buget-finante, care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre. 
 Secretarul comunei prezintă raportul compartimentului urbanism care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre.  
 Deoarece nu sunt discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre cu modificarea propusă de 
compartimentul de urbanism şi se adoptă  cu 10 voturi <pentru> HCL Balaciu nr.25/2015. 
 La punctul 6 al ordinii de zi , initiatorul prezintă proiectul de hotărâre si expunerea de motive.  
 Solicită ca pe lângă propunerile cuprinse în proiect să fie adăugat un articol privind alocarea 
sumei de 2.000 lei pentru Pomul de Crăciun 2015. 
 D-na Simion Nicoleta prezintă raportul comisiei de buget-finante, care avizează favorabil 
proiectul de hotărâre. 
 D-nul Andronache Dan- consilier în cadrul compartimentului buget, prezintă anexele la buget 
şi raportul compartimentului, care avizează favorabil proiectul de hotărâre. 
 Discuţii: 
 D-na Mereuţă Aurelia întreabă dacă sumele noi înscrise în buget sunt cele discutate la ultima  
sedinţă sau sunt altele.Pune această întrebare deoarece în sedinta trecuta s-a stabilit ca o parte din 
banii primiti de la CJ Ialomita să fie folositi pentru asfaltarea suvitei din satul Crăsanii de Sus.Au 
trecut 2 luni si nu s-a realizat nimic. 
 Se raspunde de către contabil ca sunt sume venite la buget după sedinta din septembrie. 
 D-nul primar raspunde că drumul din satul Crăsanii de Sus nu este drum comunal şi nu se 
puteau aloca bani pentru el. 
 D-na Sambetianu Viorica întreabă de ce nu au fost informati consilierii despre acest fapt la 
momentul cand s-a făcut propunerea.Acum in consiliul local se solicită aprobarea suplimentării 
bugetului pentru o serie de lucrări dar consideră că timpul fizic necesar finalizării acestora este foarte 
scurt.Nu se va face lucrare de calitate, măcar sa se astupe gropile. 
 D-nul contabil arată că în patrimoniul comunei sunt 3 drumuri comunale şi pentru ele s-au 
alocat bani. 
 D-nul primar arată că în urma rectificării bugetului va încheia contractele de lucrări şi se vor 
finaliza până la începutul anului 2016.Autogrederul va trece pe toate străzile. 
 D-na Sambetianu Viorica întreabă ce s-a întâmplat cu piatra achiziţionată si depozitată în satul 
Crăsanii de Jos pentru că nu a văzut-o împrăştiată pe străzi. 
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 Se răspunde de către primar că a fost folosită pentru astuparea unor gropi pe drumul de 
legatura cu satul Crăsanii de Sus. 
 D-na Mereută Aurelia atrage din nou atentia asupra faptului că desi au fost alocati bani 
pentru reparatia gardului de la cimitirul Balaciu, nu s-a început lucrarea.Când se va rezolva. 
 D-nul primar solicită d-lui viceprimar Bustea Vasile ca începând de săptămâna viitoare să 
cumpere plasele de sârmă. 
 D-nul viceprimar arată că dacă lucrarea nu va începe, nu va cumpăra nimic pentru că 
materialele  se vor fura. 
 D-na Sambetianu Viorica solicită ca de sarbători să fie montate in toate satele comunei 
instalaţii luminoase.  
 Deoarece nu sunt discuţii se supune la vot proiectul de hotărâre cu modificarea propusă de 
primarul comunei  şi se adoptă  cu 10 voturi <pentru> HCL Balaciu nr.26/2015. 
 La punctul 7 al ordinii de zi , se fac înscrieri la cuvânt. 
 D-nul Sărăţeanu Ion aduce în atentia Consiliului local situaţia Politiei Locale, respectiv a 
achipamentului care nu a fost înlocuit de 7 ani.Desi există normative de schimbare a achipamentului 
acestea nu sunt respectate şi politistii locali sunt practic echipaţi civil. 
 O altă problemă o reprezintă faptul că pe timp de noapte nu există decât o patrulă de politie 
pe 7 localităţi,care nu face fată.Această situatie a inceput să aibă efecte negative şi faptele 
antisociale au crescut.Solicită ca autorităţile locale să găsească soluţii pentru întărirea pazei.A fost un 
început în anul 2014 cu câteva camere de supraveghere dar în 2015 nu s-a mai făcut nimic. 
  Deoarece  nu mai sunt înscrieri la cuvânt, preşedintele de şedinţă declară închise lucrările 
şedinţei.   
 Rezultatul votului exprimat de consilieri,pentru proiectele de hotărâre înscrise pe ordinea de 
zi,este urmatorul: 
 

                                                   vot Nr. 
Crt

. 

Numele si 
prenumele 

consilierului 
Proiect nr.1 Proiect nr.2 Proiect nr.3 Proiect nr.4 Proiect nr.5 Proiect nr.6 

1 Bustea Vasile Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

2 Mereuta Aurelia Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 

3 Toma Gheorghe Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
4 Velicu Victor Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
5 Radu Ion Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
6 Simion Nicoleta Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
7 David Daniel Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
8 Sambetianu Viorica Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
9 Vataşelu Constantin Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
10 Danescu Cristian Absent Absent Absent Absent Absent Absent 

11 Soare Vasilica Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru Pentru 
 
 Drept care am încheiat prezentul proces verbal. 
 
  PRESEDINTE DE SEDINTA            S E C R E T A R 
         Vataselu Constantin                            Alexandru Viorel Trandafir 


